
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 7 (L 53), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 31. oktober 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD). 

 

Spørgsmål nr. 7:  

”Hvor stor økonomisk gevinst ligger der i, at lægen ikke skal spørges, når det drejer 

sig om sygeplejerskers virksomhedsområde, og at der dermed må være en besparelse 

hos den praktiserende læge?” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne understrege, at formålet med lovforslaget er, at vi til gavn for 

patienterne og sundhedsvæsenet sikrer mulighederne for fleksibilitet i 

arbejdstilrettelæggelsen.  

 

Der er ikke i forbindelse med affattelsen af lovforslaget foretaget beregninger af, om 

forslaget økonomisk vil medføre besparelser for landets praktiserende læger. Det er 

dog min forhåbning, at forslaget vil reducere behovet for at kontakte patientens egen 

læge, før en behandling iværksættes. 
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